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Kaupungin hallintosäännön 107 §:n mukaan: 
Kokouskutsussa mainittujen asioiden käsittelyn jälkeen valtuustoryhmällä ja 
valtuutetulla on oikeus tehdä kirjallisia aloitteita kaupungin toimintaa ja hallintoa 
koskevista asioista. Aloite annetaan kokouksessa sähköisessä 
kokoushallintajärjestelmässä tai kirjallisena puheenjohtajalle. Aloite on sitä 
enempää käsittelemättä lähetettävä kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. 
Valtuusto voi päättää, että aloitteessa tarkoitetun asian valmistelusta käydään 
lähetekeskustelu. Kaupunginhallituksen on vuosittain maaliskuun loppuun 
mennessä esitettävä valtuustolle luettelo valtuutettujen tekemistä ja 
kaupunginhallitukselle lähetetyistä aloitteista, joita valtuusto ei edellisenvuoden 
loppuun mennessä ole lopullisesti käsitellyt. Samalla on ilmoitettava, mihin 
toimenpiteisiin niiden johdosta on ryhdytty. Valtuusto voi todeta, mitkä aloitteista 
on käsitelty loppuun. 
 
Vuonna 2024 on jätetty yhteensä yhdeksän valtuustoaloitetta. Näistä aloitteista 
neljä on todettu loppuun käsitellyiksi. Aloitteet ovat seuraavat (lueteltu 
käsittelypäivämäärän mukaan): 
 
- Valtuutettu Ritva Häyrinen-Immosen ym. 18.3.2024 aloite 

musiikkileikkikoulutoiminnan aloittamisesesta Kauniaisten kunnallisten 
päiväkotien tiloissa, osana muuta päiväkotitoimintaa (KV 16.12.2024 § 61). 
 

- Valtuutettu Mikko J. Salmisen ym. 20.5.2024 aloite kiinteistöjen yhteisten 
jäte-/kierrätyspisteiden suosimisesta (KV 16.12.2024 § 62). 
 

- Valtuutettu Mikko J. Salmisen ym. 11.11.2024 aloite 
kasvihuonekaasupäästöjen vähentämisestä soiden ennallistamisen kautta (KV 
16.12.2024 § 63). 
 

- Valtuutettu Risto Palojoen, Juha Pesosen ja Patrick Nystenin ym. 16.9.2024 
aloite koulujen kirjastojen siirtämisestä kaupunginkirjaston alaisuuteen (KV 
10.2.2025 § 3). 

 
Seuraavassa selostetaan niitä valtuustoaloitteita, jotka ovat edelleen 
valmisteltavina tai joita ei ole erikseen todettu loppuun käsitellyiksi. Aloitteet 
ovat esityslistan oheismateriaalina. 
 
1. Valtuutettu Risto Palojoen ym. 20.3.2023 aloite kioskirakennuksen 

rakentamisesta Gallträskin rannalle 
 
Hyvinvointi- ja vapaa-aikavaliokunta käsitteli kokouksessaan 5.2.2025 § 5 
vastausta aloitetteeseen. Valiokunta palautti yksimielisesti vastauksen 
valmisteluun. Uusi käsittely valiokunnassa on 12.3.2025. 
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2. Valtuutettu Bo-Christer Björkin ja valtuutettu Jarkko Huttusen ym. 12.2.2024 
aloite kaupungin käyttötalouden kulujen vertailusta verrokkikuntiin 
 
Helmikuussa 2024 päätettiin kaupungin johtoryhmässä esittelyn jälkeen ottaa 
NHG Finland Oy:n kuntavertailutuote Kuntamaisema käyttöön vuodeksi. 
Kuntamaisema on sähköinen kuntavertailupalvelu, jossa mukana ovat kaikki 
Suomen kunnat. Data perustuu Valtiokonttorille raportoituun dataan, jonka 
toimittaminen on kuntien lakisääteinen velvoite. Kuntavertailupalvelu 
toteutetaan vertailtavuuden takia yhteneväisistä palvelukokonaisuuksista, 
eikä kunnan oma hallintomalli tai tuotantorakenne vaikuta vertailtavuuteen. 
 
Esihenkilöt koulutettiin tuotteen edustajien puolesta Kuntamaisema-palvelun 
käyttöön. Lisäksi Kuntamaiseman edustajat osallistuivat valtuuston 8.4.2024 
pidetyyn talousseminaariin kuntavertailupalvelun keskeisimpien Kauniaista 
koskevien huomioiden esittelyllä. Esittelyn jälken koko valtuustolle annettiin 
mahdollisuus päästä järjestelmään. Näin valtuustoryhmissä pystyi tarkemmin 
pureutumaan siihen, kuinka paljon rahaa käytämme Kauniaisissa eri 
palveluihin verrattuna koko kuntakenttään tai muuhun valittuun 
kuntavertailuryhmään. Näihin tietoihin perustuen luottamushenkilöille 
annettiin paremmat edellytykset talouden tasapainottamisohjelman 
säästöpäätösten tekemiselle. 
 
Tämän lisäksi Kuntaliitolla on myös oma palvelunsa, jota on ollut mahdollista 
käyttää. Kuntaliitolta löytyy kuntatalouden tilastot teemoittain koko maan 
tasolla ja kunnittain. Palvelutuotannon kustannukset-osiossa voi tarkastella 
miten palveluiden käyttö- ja nettokäyttökustannuksilla kunnittain, mutta eri 
olosuhdetekijöillä muun muassa ikärakenne, väestön maantieteellinen 
jakautuminen ja palvelukysyntä kuten osallistumisaste sekä väestön muutos, 
on vaikutusta palvelutuotannon kuluihin. Kuluihin vaikuttavat myös 
päätösperäiset tekijät kuten laatu sekä tuottavuus. Kuntakohtaisen 
aikasarjapalvelun avulla voi tarkastella yksittäisen kunnan, maakunnan, 
kuntakokoluokan tai koko maan (Manner-Suomen) tietoja valittuna vuotena 
tai ajallista kehitystä. Tiedot löytyvät vuodesta 2000 lähtien. 
 
Aloite esitetään loppuun käsitellyksi. 
 

3. Valtuutettu Virva Wahlstedtin 17.6.2024 aloite ruokailun järjestämisestä 
koulujen luokkamummoille ja -vaareille kouluilla 
 
Valtuuston 17.3.2025 kokouksen esityslistalla on erillisenä asiana vastaus 
aloitteeseen. 
 

4. Valtuutettu Risto Palojoen ym. 16.9.2024 aloite sponsorisopimusten 
hakemisesta Kauniaisten liikuntatiloille 
 
Sponsorisopimusten myyntiä Kauniaisten liikuntatiloihin on käsitelty 
hyvinvointi- ja vapaa-aikavaliokunnan kokouksessa 27.11.2024 § 66 ja 
yhdyskuntavaliokunnan kokouksessa 14.1.2025 § 3 sekä 
kaupunginhallituksen kokouksessa 27.1.2025 § 5. 
 
Kaupunginhallitus päätti palauttaa asian yhdyskuntatoimen sekä sivistyksen 
ja hyvinvoinnin toimialan yhteiseen valmisteluun. Valmistelu on siis kesken. 
 

5. Valtuutettu Satu Mollgrenin ym. 16.9.2024 aloite lapsivaikutusten 
arvioinnista päätöksenteon tueksi 
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Valtuuston 17.3.2025 kokouksen esityslistalla on erillisenä asiana vastaus 
aloitteeseen. 
 

6. Valtuutettu Taisto Miettisen ym. 11.11.2024 aloite valtuuston kokousten 
nauhoittamisesta ja tallentamisesta 
 
Valtuuston kokousten nauhoittamista ja tallettamista koskevien teknisten 
edellytysten ja niiden kustannusten selvittäminen on käynnissä 
sopimustoimittajan kanssa. Lisäksi selvitetään streamauksen ostamista 
palveluna. Valmistelu on vielä kesken. 

 
Kaupunginhallitus: 

 
Valtuusto merkitsee tiedoksi aloitteiden johdosta annetut selostukset ja 
toimenpiteet sekä tämänhetkisen valmisteluvaiheen ja toteaa edellä 
esityslistatekstissä selostetun numerolla 2 merkityn valtuustoaloitteen loppuun 
käsitellyksi. 
 

Päätös: 
   

 
Oheismateriaali: 

Käsittelemättä olevat valtuustoaloitteet 
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